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Zápis č. 12 

z jednání Komise pro legislativu 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 20. 9. 2023 
 

 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

JUDr. Martin Budiš Mgr. Petr Karlík 

Martin Hlatký  

PhDr. Rostislav Hrdiborský  

Roman Karšulín  

Mgr. Dominika Kovaříková  

Mgr. Eliška Majorová Omluveni: 

Mgr. Kamila Navrátilová Petr Haltmar 

Mgr. Dagmar Nováková Mgr. et Mgr. Ondřej Vlček 

Mgr. Martina Radkovičová   

Mgr. Marek Stratilík  

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora  

Arnošt Vogel  

Program: 

1. Přivítání zúčastněných 

2. Nařízení Olomouckého kraje č. 3/2004, kterým se vydává Integrovaný program 
snižování emisí Olomouckého kraje a Program ke zlepšení kvality ovzduší 
Olomouckého kraje - plnění povinností dle přechodných ustanovení zákona č. 35/2021 
Sb.  

3. Nařízení Olomouckého kraje č. 3/2009, kterým se vydává aktualizace Programu ke 
zlepšení kvality ovzduší na úrovni zóny Olomouckého kraje - plnění povinností dle 
přechodných ustanovení zákona č. 35/2021 Sb.  

4. Různé 
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Zápis: 

Jednání komise bylo zahájeno ve 13:00 hod..  

 

1. Přivítání zúčastněných 

Přítomné přivítal předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora. Následně se 
předseda komise dotázal, zda má někdo návrh na úpravu programu jednání. Žádný 
návrh na úpravu programu nebyl přítomnými členy komise předložen, všichni přítomní 
členové komise vyjádřili souhlas s navrženým programem jednání. 

2. Nařízení Olomouckého kraje č. 3/2004, kterým se vydává Integrovaný program 
snižování emisí Olomouckého kraje a Program ke zlepšení kvality ovzduší 
Olomouckého kraje - plnění povinností dle přechodných ustanovení zákona  
č. 35/2021 Sb.  

Předseda komise konstatoval, že bod navazuje na problematiku diskutovanou na 
minulém jednání komise a požádal tajemnici komise o sdělení podrobností. Tajemnice 
komise uvedla, že členům komise byl rozeslán podkladový materiál, v němž je 
zachycen vývoj právní úpravy, na jejímž základě bylo nařízení vydáno, a rovněž tak 
další infomace o návazných dokumentech vlády a ministerstva životního prostředí. 
Dále odkázala na minulé jednání komise, kde byla podrobně rozebírána problematika 
zrušení zmocňovacího ustanovení k vydání právního předpisu kraje, přechod věcné 
agendy na jiný orgán a nahrazení právního předpisu nenormativním aktem. Následně 
stručně shrnula obsah minulého jednání komise a rozeslaného podrobného 
podkladového materiálu. V závěru pak upozornila na znění § 9 odst. 1 zákona č. 
35/2021 Sb., o Sbírce právních předpisů územních samosprávných celků a některých 
správních úřadů a toto ustanovení ocitovala.  

Poté předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora vyzval přítomné členy komise 
k diskuzi k předloženému bodu jednání. Nikdo z členů komise se do diskuze 
nepřihlásil. Předseda komise pan Mgr. Bc. Ing. Tomáš Sýkora poté přednesl návrh 
usnesení ve znění: 

„Komise pro legislativu 
1. p o v a ž u j e  

nařízení Olomouckého kraje č. 3/2004, kterým se vydává Integrovaný program 
snižování emisí Olomouckého kraje a Program ke zlepšení kvality ovzduší 
Olomouckého kraje, k rozhodnému datu 1. 1. 2022 za formálně platné, ale 
materiálně neúčinné. 

2. k o n s t a t u j e, 
že na nařízení Olomouckého kraje č. 3/2004, kterým se vydává Integrovaný 
program snižování emisí Olomouckého kraje a Program ke zlepšení kvality ovzduší 
Olomouckého kraje, k rozhodnému datu 1. 1. 2022, se nevztahuje povinnost 
zveřejnění nařízení podle § 9 odst. 1 zákona č. 35/2021 Sb., o Sbírce právních 
předpisů územních samosprávných celků a některých správních úřadů.“ 

Tajemnice komise poté podrobněji vysvětlila oba navržené body usnesení a 
zdůraznila, že příslušné programy byly nahrazeny jinými dokumenty. Následně 
proběhla diskuze členů komise o vhodném dalším postupu, který by tuto skutenost 
reflektoval.  

Na závěr diskuze proběhlo hlasování o návrhu usnesení ve znění předneseném 
předsedou komise panem Mgr. Bc. Ing. Tomášem Sýkorou s výsledkem hlasování: 
Pro/12, Proti/0, Zdržel se/0.  
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3. Nařízení Olomouckého kraje č. 3/2009, kterým se vydává aktualizace Programu 
ke zlepšení kvality ovzduší na úrovni zóny Olomouckého kraje - plnění 
povinností dle přechodných ustanovení zákona č. 35/2021 Sb.  

Předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora konstatoval, že u nařízení č. 3/2009 
je věcně situace obdobná jako u nařízení č. 3/2004, které bylo řešeno v předchozím 
bodě jednání. Předseda komise poté přednesl návrh usnesení ve znění: 

„Komise pro legislativu 
1. p o v a ž u j e  

nařízení Olomouckého kraje č. 3/2009, kterým se vydává aktualizace Programu ke 
zlepšení kvality ovzduší na úrovni zóny Olomouckého kraje, k rozhodnému datu  
1. 1. 2022 za formálně platné, ale materiálně neúčinné. 

2. k o n s t a t u j e, 
že na nařízení Olomouckého kraje č. 3/2009, kterým se vydává aktualizace 
Programu ke zlepšení kvality ovzduší na úrovni zóny Olomouckého kraje, se 
nevztahuje povinnost zveřejnění nařízení podle § 9 odst. 1 zákona č. 35/2021 Sb., 
o Sbírce právních předpisů územních samosprávných celků a některých správních 
úřadů.“ 

    O navrženém usnesení proběhlo hlasování s výsledkem: Pro/12, Proti/0,  
Zdržel se/0.   

4.     Různé 

Předseda komise informoval členy komise, že byl jedním z členů komise požádán  
o možnost učasti na dnešním jednání distančním způsobem a konstatoval, že by rád 
umožnil v důvodných případech i takovou účast na jednání komise. Tajemnice komise 
upozornila, že Jednací řád komisí Rady Olomouckého kraje upravuje pouze distanční 
jednání celé komise v čl. 6 a nemá speciální úpravu pro distanční účast jednotlivého 
člena komise na jednání, které probíhá prezenčně. Paní Mgr. Kamila Navrátilová 
vyjádřila názor, že pokud jednací řád neobsahuje úpravu účasti jednotlivého člena 
komise distančním způsobem, neměl by takto zúčastněný člen komise regulérní 
přítomnost na jednání a nemohl by ani hlasovat. Tajemnice komise poznamenala, že 
pokud by měl někdo o takovou formu účasti zájem, bylo by nutno ji informovat 
v dostatečném předstihu, aby toto mohlo být technicky zajištěno. Pan Mgr. Marek 
Stratilík uvedl, že by možnost plnohodnotné účasti na jednání komise zvýšila počet 
členů komise, kteří se účastní jednání. Pan PhDr. Rostislav Hrdiborský konstatoval, že 
při úrovni současné elektronizace by bylo vhodné umožnění distanční účasti i na 
prezenčním jednání komise, přičemž by toto snížilo náklady, které kraj vynakládá 
v souvislosti s činností komisí, a to zejména na cestovní náklady. Paní Mgr. Dominika 
Kovaříková podotkla, že podle jejího názoru jsou diskuze na prezenčním jednání 
živější a účinnější, než je tomu u distančního jednání. Mgr. Eliška Majorová uvedla, že  
případná změna jednacích řádů by měla být otázkou pro další volební období. 

Předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora poté informoval členy komise, že 
do konce roku předpokládá ještě dvě jednání. O termínech budou členové komise včas 
informováni. 

Jednání bylo ukončeno v 13:45 hod. 

 

V Olomouci dne 20. 9. 2023                                             …………………………………….. 

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora 
předseda komise 

Přílohy:  Prezenční listina 


